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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

Beslutande 
Monica Pettersson (M), ordf. 

Fredrik Sneibjerg (L), 1 v. ordf 

Mikael Lindström (S), 2 v. ordf. 

Marie Bladholm (M) 

Allan Sooman (L) 

Jan Dolk (KD) 

Sandro Wennberg (S) 

Karin Aaseby (S) 

Karolina Krystek (S) 

Filip Joelsson (MP) 

Thorulf Empfevik (SD) 

Tjänstgörande ersättare 
Malin Bellander (M) 

Lars Alenfalk (C) 

Ersättare 
Thomas Jonsson (M) 

Camilla Lien (M) 

Lars Öhrman (L) 

Ulf Falkenberg (L) 

Magnus Danielsson (S) 

Linda Nygren (S) 

Mats Skoglund (V) 

Hanna Thorell (MP) 

Övriga deltagare 
Per Fogelström 

Stellan Folkesson 

Frida Nilsson 

Annica Lempke 

Lars Fladvad 

Moa Öhman 

Magnus Brattgård 

Marie Hummer 

Magnus Molin 

 

 

  



Sida 3 av 37 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen  2016-10-12 

    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 191 
Diarienr: 2016KS/0591 

 

Information från polisen 

 

Lokalpolisområdeschef Marie Hummer och kommunpolis Magnus Molin lämnar en informat-

ion om erfarenheterna av polisens nya organisation och arbetssätt. 

 

_______ 
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§ 192 
Diarienr: 2016KS/0589 

 

Finansrapport per den 30 juni 2016 

Beslut 

Rapporten godkänns 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Kommunens låneskuld per den 30 juni är i det närmaste oförändrad jämfört med för ett halvår 

sedan, 1,6 miljard kr. Emellertid har 350 mnkr av låneportföljen flyttats från banksektorn till 

upplåning hos kommunens eget bolag, Kommunhuset i Värmdö AB. Snitträntan på kommu-

nens lån uppgick första halvåret 2016 till ca 1,6 %, i stort sett oförändrat jämfört andra halv-

året 2015.   

Handlingar i ärendet 
1 Tjänsteskrivelse 2016-09-29  

2 Finansrapport per 30 juni  

Sändlista för beslutsexpediering 
Sektor ekonomi 

_______ 
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§ 193 
Diarienr: 2016KS/0393 

 

Uppräkning av programpriser och strukturtillägg för gymnasiet 
2017 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen fastslår prislista för gymnasieskolan 2017 baserat på en 

genomsnittlig uppräkning om 1,8 procent under förutsättning att kommunfullmäktige 

fastställer prislistan i budget 2017 för Värmdö kommun.  

2. Kommunstyrelsen fastslår inriktningspriser avseende SA-medier, information och 

kommunikation, BA-anläggningsfordon samt FT-transport för tre årskurser fördelas 

på de två sista åren för att skapa likvärdiga ekonomiska förutsättningar för 

huvudmännen och följa gymnasieförordningen. 

3. Kommunstyrelsen antar förslaget om gemensam interkommunal ersättning när en elev 

går i klass med hörselanpassning. 

4. Kommunstyrelsen antar förslaget om gemensam interkommunal 

ersättning/tilläggsbelopp för modersmålsundervisning vilket ersätter tidigare 

överenskommelse om riktlinjer för tilläggsbelopp. 

5. Kommunstyrelsen antar förslaget till uppräkning av strukturtillägg 2017 samt förslaget 

att uppräkning avseende strukturtillägget sker per kalenderår. 

6. Värmdö kommun ska ta initiativ inom KSL att i förhandling om prislistan för 

gymnasieskolan 2018 anpassa prislistan så att den matchar löneutvecklingen för lärare 

i regionen. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen   

Ärendebeskrivning 
Värmdö kommun ingår i Stockholms läns gymnasieregion som regleras av samverkansavtal. 

Gymnasieregionens kommuner beslutar årligen om eventuell uppräkning av programpeng för 

respektive utbildning, vilket kommunstyrelsen nu föreslås fastställa för 2017 enligt bilagor. 

Handlingar i ärendet 
1 KSL: Uppräkning av programpriser och strukturtillägg på gymnasiet 2017 – 

underlag för beslut 

 

2 KSL: Prislista för gymnasieskolan i Storstockholm 2017  

3 KSL: Strukturtillägg – modell för beräkning och regelverk 2017  

4 KSL: Rekommendation till programpriser och strukturtillägg 2017 för nationella 

program i gymnasieskolan 

 

5 Protokollsutdrag utbildningsnämnden 2016-09-08 § 76  

6 Tjänsteskrivelse 2016-09-12  
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Yrkanden 
Allan Sooman (L) och Karin Aaseby (S) yrkar att förslaget till beslut kompletteras med: 

6. Värmdö kommun ska ta initiativ inom KSL att i förhandling om prislistan för 

gymnasieskolan 2018 anpassa prislistan så att den matchar löneutvecklingen för lärare 

i regionen. 

 

Karin Aaseby (S) yrkar vidare att Värmdö kommun ska göra en uppräkning av prislistan för 

gymnasiet för att matcha löneutvecklingen i regionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget med komplette-

ring enligt yrkandet från Sooman och Aaseby och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

förslaget. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller eller avslår yrkandet från Aaseby och finner 

att yrkandet avslås. 

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande reservation: 

”Den socialdemokratiska gruppen är djupt oroad över förslaget till programpriser och prislista 

för gymnasieskolan 2017. I förslag till beslut i tjänsteskrivelsen föreslås en uppräkning med 

1,8%, vilket tom är lägre än förra årets 2%. Detta samtidigt som SCBs beräkning av struktur-

tillägget ligger på 3,22% baserat på lärarlönernas utveckling och KPIx. 

 

Vi kan inte acceptera en nivå som vi redan från början vet är fullständigt otillräcklig och som 

kommer att få negativa konsekvenser för läraryrkets attraktivitet i hela regionen. 

 

Vi tar ansvar för Värmdö genom att föreslå "Att Värmdö kommun gör en uppräkning av pris-

listan för gymnasiet för att matcha löneutvecklingen i regionen.". För att undvika att hamna i 

samma olyckliga situation igen nästa år efterlyser vi ett starkare politiskt engagemang i frågan 

och föreslår “Att Värmdö kommun tar ett initiativ inom KSL att i förhandling om prislistan 

för gymnasieskolan 2018 anpassa prislistan så att den matchar löneutvecklingen för lärare i 

regionen”. Det första förslaget blev tyvärr nedröstat av alliansen vilket är ytterst olyckligt då 

vi underfinansierar våra gymnasieskolor från början. Den socialdemokratiska gruppen reser-

verar sig därför till förmån för våra egna yrkanden.” 

Sändlista för beslutsexpediering 
KSL 

Sektor ekonomi 

Sektor kultur och utbildning 

_______ 
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§ 194 
Diarienr: 2016KS/0055 

 

Balanslista för motioner 

Beslut 

Beredningstiden för samtliga motioner förlängs till den 31 mars 2017. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Balanslista för inte färdigberedda motioner behandlas av kommunfullmäktige två gånger per 

år. Balanslistan för motioner, till och med den 29 februari 2015, omfattade 40 motioner. Nu 

aktuell balanslista omfattar 37 motioner. 

Handlingar i ärendet 
1 Tjänsteskrivelse 2016-09-07  

   

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

_______ 
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§ 195 
Diarienr: 2016KS/0265 

 

Rapportering av ej verkställda beslut kv 2/16 - socialnämnden 

Beslut 

Socialnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader för kvartal 2 år 2016 

godkänns. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Enligt socialtjänstlagen ska socialnämnden rapportera beslut som inte verkställts inom tre må-

nader från beslut till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), revisorer och kommunfullmäk-

tige. 

Socialnämnden verkställde samtliga beslut under kvartal 2 år 2016. 

Handlingar i ärendet 
1 Protokollsutdrag socialnämnden 2016-09-07   

2 

3 

Tjänsteskrivelse socialnämnden 2016-07-04 

Tjänsteskrivelse 2016-09-08 

 

 

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

_______ 
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§ 196 
Diarienr: 2016KS/0265 

 

Rapportering av ej verkställda beslut kv 2/2016 – vård- och 
omsorgsnämnden 

Beslut 

Vård- och omsorgsnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader för kvar-

tal 2 år 2016 godkänns. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Enligt socialtjänstlagen ska vård- och omsorgsnämnden rapportera beslut som inte verkställts 

inom tre månader från beslut till Inspektionen för vård och omsorg (IVO), revisorer och kom-

munfullmäktige. 

Vård- och omsorgsnämnden redovisade sex beslut ej verkställda inom tre månader under 

andra kvartalet. Av dessa har två verkställts under andra kvartalet. I tjänsteskrivelser från 

vård- och omsorgsnämnden framgår vilka typ av insatser de ej verkställda besluten avser. 

Handlingar i ärendet 
1 Protokollsutdrag vård- och omsorgsnämnden 2016-09-13  

2 Tjänsteskrivelse vård- och omsorgsnämnden 2016-07-05  

3 Tjänsteskrivelse 2016-09-08  

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”Att vård och omsorgsnämnden enbart har 6 beslut som inte är verkställda inom 3 månader 

kan verka positivt. Men då vård och omsorgsnämnden är utsatta för stora nedskärningar, 

främst inom LSS-området där antalet avslag (helt eller delvis avslag) på två år har ökat från 

4% andra halvåret 2014 till 36% hittills i år. Med en så stor frekvens avslag blir en logisk 

följd också att antalet beslut nämnden behöver verkställa minskar. När så är fallet är det där-

för svårt att glädjas åt att nämnden enbart har 6 beslut som inte är verkställda.” 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Det finns två beslut som inte har verkställts under perioden som rör bostad med särskild ser-

vice enligt LSS. Det äldsta av besluten är från 2015-05-05. Vår förståelse från Kommunstyrel-

sens möte är att besluten har blivit liggande då personerna har tackat nej till bostäder de har 

blivit erbjudna. Vi efterfrågade en strategi om hur kommunen kan agera snabbare för att verk-

ställa denna typ av beslut. Personer som omfattas av LSS ska känna sig trygga i vår kommun 



Sida 10 av 37 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen  2016-10-12 

    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

och vi måste vara kapabla att förse dem med passande boenden inom kommunens gränser när 

behov uppstår.” 

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

 

_______ 
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§ 197 
Diarienr: 2016KS/0078 

 

Aktualitetsprövning av översiktsplanen 2012-2030 

Beslut 

Ärendet återremitteras 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Översiktsplan 2012-2030 bedöms vara aktuell. Planen visar kommunens viljeinriktning när 

det gäller användning av mark och vatten, utveckling av bebyggelse, infrastruktur, riksintres-

sen med mera. I aktualitetsprövningen redovisas vissa nya statliga och kommunala styrdoku-

ment som är kopplade till den översiktliga planeringen samt nya möjligheter att utveckla kom-

munen. 

De förtydliganden och tillägg som görs är inte av den omfattningen att samråd bedöms behö-

vas. Kontakt har skett med länsstyrelsen och alla berörda enheter inom kommunen i samband 

med att prövningen genomfördes.  

Handlingar i ärendet 
1 Aktualitetsprövning av Översiktsplan 2012-2030  

2 Tjänsteskrivelse 2016-09-09  

Yrkanden 
Monica Pettersson (M), Fredrik Sneibjerg (L) Marie Bladholm (M) och Thorulf Empfevik 

(SD) yrkar att ärendet återremitteras. 

Filip Joelsson (MP) och Mikael Lindström (S) yrkar att ärendet återremitteras för att åstad-

komma en bredare politisk förankring samt föreslå antingen revidering av översiktsplanen, 

tillägg till översiktsplanen eller fördjupade översiktsplaner för centrumområdena. Oavsett 

vägval ska samråd och miljökonsekvensbeskrivning för respektive utvecklingsområde ingå i 

arbetet. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar om återremiss enligt yrkandet från Petters-

son m.fl. eller enligt yrkandet från Joelsson och Lindström och finner att kommunstyrelsen 

beslutar om återremiss enligt yrkandet från Pettersson m.fl. 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 

”Den som biträde yrkandet från Pettersson m.fl. röstar ja, den som biträder yrkandet från Jo-

elsson och Lindström röstar nej. 
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Följande röstar ja: 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Allan Sooman (L), Fredrik Sneibjerg (L), Jan 

Dolk (KD), Lars Alenfalk (C), Thorulf Empfevik (SD), Monica Pettersson (M). 

Följande röstar nej: 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Karolina Krystek (S), Filip 

Joelsson (MP). 

Kommunstyrelsen beslutar med 8 ja-röster mot 5 nej-röster enligt yrkandet från Pettersson 

m.fl. 

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande reservation: 

”Kommunstyrelsen återremitterade ärendet om aktualitetsprövning av översiktsplanen. Hante-

randet av aktualitetsprövningen har präglats av en brist på insyn. När översiktsplanen antogs 

föregicks den av en bred demokratisk process och slutresultatet var att alla partier var överens 

något som är önskvärt för ett sådant strategiskt viktigt och långsiktigt dokument. När nu aktu-

alitetsprövningen ska genomföras vore det önskvärt om samma önskan om samförstånd präg-

lade även denna process. Så har dock inte varit fallet. Istället får vi på eftermiddagen dagen 

innan kommunstyrelsens sammanträde ett mejl om att nya ändringar i dokumentet har gjorts. 

Att göra så sena ändringar i ett så pass viktigt dokument är inte demokratiskt försvarbart. 

Intresset för denna fråga hos medborgarna har även varit högt. Kommunstyrelsens ledamöter 

har fått mota en mängd brev där vikten av miljökonsekvensbeskrivningar och medborgarinfly-

tande i processen lyfts fram. Det har även ifrågasatts ifall de vidlyftiga utredningsområden 

som finns inritade i planen är förenliga med PBL definition om en aktualitetsprövning eller 

om det snarare behöver göras tillägg eller revideringar. 

Att ärendet om aktualitetsprövningen återremitterades är därför önskvärt. socialdemokraterna 

och miljöpartiet yrkade på att: “Ärendet om Aktualitetsprövning återremitteras för att åstad-

komma en bredare politisk förankring samt föreslå antingen Revidering av ÖP, Tillägg till ÖP 

eller Fördjupade Översiktsplaner för Centrumområdena. Oavsett vägval skall samråd och mil-

jökonsekvensbeskrivning för respektive utvecklingsområde ingå i arbetet.” För att komma 

tillrätta med de brister som funnits i processen utan enbart för att göra förtydliganden kring 

utredningsområdena.  

 

Värmdö ska fortsätta växa, men det behöver ske hållbart och i dialog med värmdöborna. Sig-

nalerna från Moderaterna att eventuella förändringar i översiktsplanen ska ske utan samråd är 

oroande. Dessutom behöver vi ta hänsyn till våra viktiga naturvärden och den sårbara infra-

strukturen. Att smyga igenom stora förändringar i översiktsplanen utan insyn och samråd med 

medborgarna riskerar bara att skapa stora spänningar i Värmdö. Det är enligt Länsstyrelsens 

handläggare inte ens säkert att Värmdös agerande är förenligt med plan- och bygglagen.” 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

”Det är positivt att Alliansen väljer att återremittera ärendet för att rätta till fel och förtydliga 

oklarheter i handlingen. Från Miljöpartiets sida menar vi dock att ärendet är upplagt så att det 
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ändrar intention och betydelse i flera avsnitt av gällande översiktsplan, och att det därför är 

fråga om en revidering eller ett tillägg till densamma. Med detta som grund menar vi att hand-

lingen måste ut på samråd, och att miljökonsekvensbeskrivning måste genomföras innan ären-

det återigen kan behandlas av Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige. Vi väljer därför att 

reservera oss till förmån för vårt eget återremissyrkande.” 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

”Jag skulle ha biträtt yrkandet från (MP) och (S) om jag varit beslutande vid dagens samman-

träde” 

Sändlista för beslutsexpediering 
Sektor administration 

_______ 
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§ 198 
Diarienr: 2016KS/0069 

 

Policy för föreningsbidrag och kommunal medfinansiering 

Beslut 

1. Policy för föreningsbidrag och kommunal medfinansiering antas med justering enligt 

yrkandet från Aaseby och Sneibjerg.  

2. Policy för föreningsstöd utgår.  

3. Policy för bidrag till studieförbund verksamma i Värmdö kommun utgår.  

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Policy för föreningsbidrag och kommunal medfinansiering tydliggör hur Värmdö kommun 

stödjer ideella föreningar genom föreningsbidrag och medfinansiering, vad föreningsbidraget 

syftar till att uppnå och redogör för generella kravställningar i samband med ansökningar, 

uppföljning, redovisning och utbetalning. Policyn föreslås antas och ersätta Policy för för-

eningsstöd och Policy för bidrag till studieförbund verksamma i Värmdö kommun.  

Handlingar i ärendet 
1 Förslag till policy för föreningsbidrag och kommunal medfinansiering  

2 

3 

Protokollsutdrag KF 2016-06-22 § 137 

Tjänsteskrivelse 2016-09-12 

 

Yrkanden 
Karin Aaseby (S) och Fredrik Sneibjerg (L) yrkar att ordet ”kommunens” på sid 5 sid. stycket 

”kommunal medfinansiering stryks. 

Karin Aaseby (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar vidare att kommunstyrelsen ska få i uppdrag 

att ta fram principer och beloppsgränser för kommunal medfinansiering. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget med korrige-

ring enligt yrkandet från Aaseby och Sneibjerg och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 

förslaget. 

Ordföranden frågar om Aasebys och Joelssons yrkande bifalles eller avslås och finner att det 

avslås. 

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande reservation: 
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”Socialdemokraterna tycker att föreningspolicyn på det stora hela är bra. Vi reserverar oss 

däremot mot att kommunstyrelsen inte ska ta fram riktlinjer för den kommunala medfinansie-

ringen vid infrastruktursatsningar. Den nuvarande texten är inte tillräckligt tydligt om förut-

sättningar, krav, principer eller beloppsgränser för hur denna medfinansiering ska gå till. Nor-

malt sett när vi har en policy som fullmäktige antar, behöver vi också förtydliga policyn med 

riktlinjer i respektive nämnd. I det här fallet är kommunstyrelsen utpekad som ansvarig för att 

ta ställning till kommunal medfinansiering. Då är det rimligt att vi har tydliga och transpa-

renta riktlinjer att förhålla oss till. Därför yrkade vi att: “Kommunstyrelsen ges i uppdrag att 

ta fram principer och beloppsgränser för kommunal medfinansiering”. Det gick tyvärr inte 

majoriteten med på varför vi reserverar oss till förmån för vårt eget förslag” 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Ärendet har tidigare återremitterats och några av de påtalade aspekterna har nu åtgärdats, 

medan andra kvarstår.  

 

Det är viktigt att Värmdö kommun har tydliga regler för föreningsbidrag och medfinansiering. 

Vid Kommunstyrelsens möte poängterade vi vikten av att föreningar som idag får bidrag fort-

satt ska vara berättigade det med den nya policyn. Vår oro rörde särskilt Scenskolan och ba-

letten. 

 

Vad gäller medfinansiering tycker vi fortsatt att det är otydligt hur det ska gå till. Vid Kom-

munstyrelsens möte behandlades även två ärenden som rörde medfinansiering av bryggor. 

Förslagen till beslut var att medfinansiera en brygga med 300.000 kr och den andra med 

50.000 kr. Hur motiverar kommunen de skilda beloppen? Kommer det vara godtyckligt vilken 

medfinansiering kommunen bidrar med från fall till fall? Andra frågeställningar som uppstår 

är hur många bryggor kommunen egentligen ska medfinansiera? Är det bara bryggor som är 

till nytta för bofasta utan fastlandsförbindelse eller kan vi komma att finansiera vilken gäst-

brygga som helst? Skapar vi en situation där föreningar inte kommer att bygga gästbryggor 

om inte kommunen medfinansierar? Då vår kommun består av öar anser Miljöpartiet att kom-

munen borde ta fram tydliga riktlinjer för hur just stöd till bryggor ska fungera.” 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

”Jag skulle ha biträtt yrkandet från (MP) och (S) om jag varit beslutande vid dagens samman-

träde” 

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

_______ 
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§ 199 
Diarienr: 14KS/0541 

 

Ansökan om kommunal medfinansiering av gästbrygga i 
Långviks fiskehamn på Möja 

Beslut 

1. Långviks fiskehamnsförening beviljas medfinansiering om 300 000 kronor för gäst-

brygga i Långviks fiskehamn på Möja under förutsättning att bygglov och strand-

skyddsdispens beviljas av bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnden. 

2. Långviks fiskehamnsförening ska redovisa hur medfinansieringen använts i enlighet 

med policy för föreningsbidrag och kommunal medfinansiering under förutsättning att 

policy antas. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Långviks fiskehamnsförening har ansökt om kommunal medfinansieringen av gästbrygga i 

Långviks fiskehamn på Möja. Föreningens del i finansieringen är 300 000 kronor och före-

ningen har ansökt om medfinansiering från Värmdö kommun om 500 000 kronor.  

Kommunstyrelsen återremitterade ärendet den 9 mars 2015 och gav kommundirektören i upp-

drag att redovisa ett förslag till policy för denna typ av ärende. Förslag till policy har nu be-

handlats av kommunstyrelsen. 

Nu föreslås att föreningen ska beviljas ett bidrag om 300 000 kronor. 

Handlingar i ärendet 
1 Ansökan om kommunal medfinansiering av gästbrygga i Långviks Fiskehamn på 

Möja 

 

2 Protokollsutdrag KS 2015-03-09 § 47  

3 Protokollsutdrag KS 2016-06-09 § 129  

4 Genomförandeplan  

5 

6 

Komplettering av ansökan 

Tjänsteskrivelse 2016-09-07 

 

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”Att kommunen medfinansierar infrastruktursatsningar som bryggor är i grunden en bra ide 

då det tillgängliggör kommundelar för fler människor, både turister och invånare. Därför stäl-

ler den socialdemokratiska gruppen sig bakom medfinansieringen. Däremot är vi ytterst kri-

tiska till det faktum att det inte finns en policy som dels begränsar beloppen men som också 
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fastställer hur processen kring ansökningar ska gå till vilket skulle öka legitimiteten och tyd-

ligheten gentemot medborgarna. Som det är nu kan en ansöka om hur stora belopp som helst 

och det finns heller inga tydliga kriterier för att godkännas.” 

Sändlista för beslutsexpediering 
Föreningen 

Sektor ekonomi 

_______ 
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§ 200 
Diarienr: 2016KS/0221 

 

Ansökan om kommunal medfinansiering till Karsholms 
bryggförening 

Beslut 

1. Karsholms bryggförening beviljas medfinansiering om 50 000 kronor för trafikbrygga 

på Karsholm under förutsättning att bygglov och strandskyddsdispens beviljas av 

bygg-, miljö- och hälsoskyddsnämnden.  

2. Karsholms bryggförening ska redovisa hur medfinansieringen använts i enlighet med 

policy för föreningsbidrag och kommunal medfinansiering under förutsättning av poli-

cyn antas. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Karsholms bryggförening har ansökt om 50 000 kronor för kommunal medfinansiering av tra-

fikbrygga, ramp, servicebrygga, vänthus och gångstigar på ön Karsholm. 

Ärendet har vilat i avvaktan på att en ny policy för föreningsbidrag och kommunal medfinan-

siering ska antas. Förslag till policy har nu behandlats av kommunstyrelsen. 

Nu föreslås att föreningen ska beviljas ett bidrag om 50 000 kronor. 

Handlingar i ärendet 
1 Ansökan om bidrag till Karsholms Bryggförening  

2 Protokollsutdrag Tillväxt- och regionplanenämnden i Stockholms läns landsting 

2015-12-10 § 118 

 

3 Protokollsutdrag KS 2016-06-09 § 130  

4 Tjänsteskrivelse 2016-09-07  

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”Att kommunen medfinansierar infrastruktursatsningar som bryggor är i grunden en bra ide 

då det tillgängliggör kommundelar för fler människor, både turister och invånare. Därför stäl-

ler den socialdemokratiska gruppen sig bakom medfinansieringen. Däremot är vi ytterst kri-

tiska till det faktum att det inte finns en policy som dels begränsar beloppen men som också 

fastställer hur processen kring ansökningar ska gå till vilket skulle öka legitimiteten och tyd-

ligheten gentemot medborgarna. Som det är nu kan en ansöka om hur stora belopp som helst 

och det finns heller inga tydliga kriterier för att godkännas.” 
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Sändlista för beslutsexpediering 
Föreningen 

Sektor ekonomi 

_______ 
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§ 201 
Diarienr: 2016KS/0557 

 

Utvärdering av kommunens åtgärder vid vattenincident 

Beslut 

1. Redovisningen godkänns. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att anskaffa en SMS-funktion för informationssprid-

ning. Kostnaden belastar kommunstyrelsens objekt för oförutsedda händelser.  

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Delar av Värmdö kommun berördes den 26-30 augusti av konstaterad förekomst av koliforma 

bakterier i det kommunala vattennätet. Detta ledde till en rekommendation om att koka 

dricksvattnet i hela Värmdö kommun, förutom Ingarö och Sandhamn. Föreliggande ärende 

omfattar en beskrivning av händelseförloppet och de åtgärder som vidtogs, liksom av de lär-

domar som dragits och åtgärder som föreslås för att kommunen vid nästa incident ska stå än 

bättre förberedd. 

Handlingar i ärendet 
1 Beskrivning av händelseförlopp  

2 Tjänsteskrivelse 2016-09-13  

Sändlista för beslutsexpediering 
Sektor administration 

_______ 
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§ 202 
Diarienr: 2016KS/0528 

 

"Modern Ports in Historic Waters" - ett Central Baltic-projekt 

Beslut 

1. Värmdö kommun deltar i Modern ports in historic waters som lead partner. 

2. Återrapportering av projektet lämnas till kommunstyrelsen i januari 2017. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Värmdö kommun har mottagit en skrivelse om att delta i projektet Modern ports in historic 

waters. Projektet syftar till en utbyggnad av 20 småbåtshamnar i Östersjön, varav åtta i 

Värmdö kommun. Under hösten 2016 ska förberedelser för en ansökan till EU-programmet 

Central Baltic tas fram för att söka finansiering av projektet. Värmdö kommun har fått en för-

frågan om att delta i projektet som lead partner, vilket innebär en samordningsfunktion gente-

mot EU och mellan deltagande svenska kommuner. Kommunstyrelsen föreslås besluta att 

Värmdö kommun deltar i projektet och uppdra åt kommundirektören att utse en tjänsteman 

knuten till projektet. En återrapportering av arbete i projektet föreslås även till kommunstyrel-

sens sammanträde i januari 2017. 

Handlingar i ärendet 
1 Skrivelse Modern ports in historic waters  

2 Översikt projektorganisation  

3 Karta avseende kontaktade hamnar  

4 Tjänsteskrivelse 2016-09-12  

Sändlista för beslutsexpediering 
Projektgrupp Modern ports in historic waters 

_______ 
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§ 203 
Diarienr: 14KS/0269 

 

Riktlinjer för bostadsförsörjning 

Beslut 

1. Riktlinjer för bostadsförsörjning 2016-2020 med utblick mot 2030 och 2050 antas 

2. Strategi för boendeplanering upphävs 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Riktlinjer för bostadsförsörjning 2016-2020 med utblick mot 2030 och 2050 föreslås antas 

och tidigare gällande boendeplaneringsstrategi upphävas. Riktlinjerna antar en tillväxt fram 

till 2020 på cirka 300-600 nyproducerade bostäder per år samt 120-175 permanentade fritids-

hus. På lång sikt antas ett bostadsbyggande på 350-550 nya enheter per år. På längre sikt finns 

ett flertal osäkerhetsfaktorer som gör antaganden om bostadsförsörjningen osäker, som exem-

pelvis infrastruktur och konjunkturutveckling. 

Handlingar i ärendet 
1 

2 

3 

Protokollsutdrag kommunfullmäktige 2015-11-25 § 210 

Riktlinjer för bostadsförsörjning 2016-2020 med utblick mot 2030 och 2050 

Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2016-09-21 § 170 

 

   4 Tjänsteskrivelse 2016-09-26  

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”Den socialdemokratiska gruppen vill poängtera vikten av att hyresrätter får en framträdande 

roll i bostadsförsörjningen framöver. Det råder en stor brist på hyresrätter och det har det sen-

aste decenniet byggts för få på Värmdö. Att öka nyproduktionen av hyresrätter är därför ett 

viktigt arbete och något som bör vara en viktig del i arbetet med bostadsförsörjningen framö-

ver. 

Den socialdemokratiska gruppen är dock nöjda med de förändringar som gjorts efter att ären-

det återremitterades från fullmäktige 2015-11-25 för att tydliggöra användandet av VBAB, ta 

hänsyn till försäljningen av 49% av aktierna i VBAB och eventuella statliga subventioner 

samt eventuella konsekvenser av Sverigeförhandlingen. Detta är nu gjort varför vi ställer oss 

bakom riktlinjerna för bostadsförsörjning.” 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Dessa riktlinjer utgör ett viktigt dokument för att vägleda kommunens utveckling på bostads-

området. När ärendet behandlades i kommunfullmäktige i november 2015, så återremitterades 
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det för att klargöra ett antal förhållanden (vilken roll Värmdö bostäder väntas ha i arbetet, hur 

det då nya ägarförhållandet påverkar situationen, möjligheten att få statliga subventioner för 

bostadsbyggande samt eventuella konsekvenser av Sverigeförhandlingen). Då dessa frågor 

alltjämt är aktuella är det beklagligt att de fortfarande endast är diffust belysta i detta doku-

ment.” 

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

_______ 
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§ 204 
Diarienr: 15KS/86 

 

Bildande av naturreservat Hamnskogen – Eriksberg, Djurö 

Beslut 

1. Samrådsredogörelsen godkänns. 

2. Värmdö kommun bildar, med stöd av 7 kap. 4 § miljöbalken (1998:808), naturreservat 

inom det område på fastigheterna Djurö 1:85 och 1:86 som redovisas i bilaga 1-2. 

3. Värmdö kommun fastställer, med stöd av 3 § förordningen (1998:1252) om 

områdesskydd, bifogad skötselplan i bilaga 3. 

4. Naturreservatets namn ska vara Hamnskogen – Eriksberg. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Området Hamnskogen – Eriksberg på Djurö är med i kommunens översiktsplan som förslag 

till nytt naturreservat. Ett av översiktsplanens mål är att skyddet av tätortsnära naturområden 

ska prioriteras och området har därför i naturreservatsplanen från 2013 högsta prioritet. 

 

Området har höga naturvärden, rik kulturhistoria och stora kvaliteter som rekreationsskog och 

är ett av tre större sammanhängande skogsområden på Djurö. Skogen och stränderna har 

mycket stora kvaliteter som rekreationsskog och är värdefullt för friluftslivet och naturpeda-

gogik. Det finns en tydlig koppling mellan naturreservatet och Björkås då det finns en bra och 

säker gångväg från centrum via lokalgator till naturreservatet. Därmed kan elever från skolor 

och förskolor promenera till reservatet samt att verksamheter som café, restaurang och handel 

i centrum kan gynnas av närheten till reservatet. 

Handlingar i ärendet  
1 Beslut och reservatsföreskrifter  

2 Beslutskarta   

3 Skötselplan med bilagor  

4 Utredning namn på naturreservatet  

5 Samrådsredogörelse  

6 Tjänsteskrivelse 2016-09-26  

Yrkanden 
Karin Aaseby (S), Filip Joelsson (MP) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till det utsända 

förslaget. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

_______ 
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§ 205 
Diarienr: 2016KS/0541 

 

Yttrande över SOU 2016:41 ”Hur står det till med den 
personliga integriteten?”  

Beslut 

Yttrandet godkänns. 

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen 

Ärendebeskrivning 
Värmdö kommun har getts möjlighet att yttra sig över integritetskommitténs delbetänkande 

”Hur står det till med den personliga integriteten?”. I utredningen görs en kartläggning av de 

faktiska och potentiella risker för intrång i den personliga integriteten som följer av samhällets 

ökade digitalisering. En riskbedömning har gjorts av ett flertal områden, bland annat skola 

samt inom hälso- och sjukvård och socialtjänst. I förslag till yttrande delas utredningens ana-

lys och bedömning i stora delar, även om utredningen – till följd av kommitténs uppdrag – 

inte vidare belyser de fördelar som en ökad digitalisering medför för samhället och individen. 

Handlingar i ärendet 
1 Förslag till yttrande  

2 SOU 2016:41 Hur står det till med den personliga integriteten?  

3 Tjänsteskrivelse 2016-09-12  

Sändlista för beslutsexpediering 
Justitiedepartementet 

_______ 
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§ 206 
Diarienr: 2016KS/0434 

 

Yttrande över departementspromemorian ”Validering med 
mervärde” 

Beslut 

Yttrandet godkänns.  

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen  

Ärendebeskrivning 
Utbildningsdepartementet har remitterat departementspromemorian ”Validering med mer-

värde” till Värmdö kommun för yttrande. 

I förslaget till yttrande instämmer kommunen i att validering genom prövning är ett viktigt 

verktyg för att ge behörighet till utbildning, effektivare arbetsmarknadsinsatser samt en 

snabbare arbetsmarknadsintegrering. I yttrandet invänds dock mot att validering ska vara en 

obligatorisk kommunal uppgift och istället föreslås att validering ska fortsätta vara en frivillig 

kommunal uppgift. Därtill invänder kommunen i yttrandet mot att ekonomisk kompensation 

inte ska utgå för den föreslagna nya kommunala uppgiften.  

Handlingar i ärendet 
1 Remiss: Validering med mervärde  

2 Validering med mervärde  

3 Tjänsteskrivelse 2016-08-29  

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar bifall till S-gruppens förslag till yttrande. 

Fredrik Sneibjerg (L) och Marie Bladholm (M) yrkar bifall till det utsända förslaget till ytt-

rande och avslag på yrkandet från Lindström. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget till yttrande el-

ler enligt yrkandet från Lindström och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända 

förslaget. 

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 
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”Socialdemokraterna ställer sig inte bakom det yttrande som lades fram utan lade fram ett 

eget yttrande som lyder: 

 

’Validering är samhällsekonomiskt lönsamt och kan vara livsavgörande för den enskilde indi-

viden. Genom att göra det till en kommunal uppgift blir valideringen en rättighet för alla. 

Värmdö kommun tycker att det är en kärnuppgift för kommunen och tillstyrker därför Utbild-

ningsdepartementets förslag om att göra det till en obligatorisk kommunal skyldighet.’” 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

”Miljöpartiet deltar inte i förslaget till yttrande gällande Utbildningsdepartementets promemo-

ria Validering med mervärde. 

 

Vi vänder oss mot att man i yttrandet föreslår att validering ska fortsätta vara en frivillig kom-

munal uppgift och inte en obligatorisk kommunal skyldighet. Miljöpartiet ser en klar vinst för 

kommunen att införa ett obligatoriskt arbetssätt för validering som ger ökad anställningsbar-

het, ökad rörlighet på arbetsmarknaden, behörighet till utbildning och snabbare arbetsmark-

nadsintegrering m.m. 

 

I yttrandet vänder man sig också mot att det inte ges en ekonomisk kompensation för den fö-

reslagna nya kommunala uppgiften. Utbildningsdepartementet bedömer att möjligheten till 

validering innebär att studietiden kan förkortas för dem som redan tidigare tillägnat sig kun-

skaper och kompetenser som motsvarar delar av den avsedda utbildningen och därmed ge en 

sammanlagd samhällsekonomisk vinst genom lägre transfereringar, högre skatteintäkter och 

lägre utbildningskostnader. Miljöpartiet tar här inte ställning till yttrandet om behovet av eko-

nomisk kompensation.” 

Sändlista för beslutsexpediering 
u.remissvar@regeringskansliet.se  

_______ 

 

  



Sida 29 av 37 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen  2016-10-12 

    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 207 
Diarienr: 2016KS/0541 

 

Yttrande över SOU 2016:48 ”Regional indelning – tre nya län” 

Beslut 

Yttrandet godkänns.  

Beslutsnivå 
Kommunstyrelsen  

Ärendebeskrivning 
Den statliga indelningskommittén i ett delbetänkande fört ett resonemang om sammanslag-

ning av nuvarande Stockholms län med Region Gotland. I förslag till yttrande avstyrker kom-

munen förslaget om ny regional indelning. 

Handlingar i ärendet 
1 Förslag till yttrande  

2 Protokollsutdrag kommunstyrelsen 2016-02-10, §34  

3 Tjänsteskrivelse 2016-01-29  

2 Tjänsteskrivelse 2016-09-27  

Yrkanden 
Mikael Lindström (S) yrkar bifall till S-gruppens förslag till yttrande. 

Fredrik Sneibjerg (L), Allan Sooman (L) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar avslag på Lind-

ströms yrkande och bifall till det utsända förslaget. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget till yttrande el-

ler enligt yrkandet från Lindström och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända 

förslaget. 

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna ställer sig inte bakom det yttrande som lades fram utan lade fram ett 

eget yttrande som lyder: 

’Värmdö kommun ställer sig positiva till ett bildande av Region Stockholm som innebär att 

Stockholms läns landsting ombildas till region. Frågan om bildandet av sex nya regioner där 

region Gotland ingår tillsammans med Stockholms län är dock mer komplex och behöver ut-

redas ytterligare. I sak instämmer Värmdö kommun i betänkandets överväganden om behovet 
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av en reformering av nuvarande länsindelningen och den regionala samhällsorganisationen. 

Däremot finns det starka skäl att utreda hur ändamålsenlig samhällsorganisation uppnås och 

hur demokrati- och legitimitetsaspekter påverkas av regionbildningen, särskilt då Gotland in-

kluderas då det komplicerar frågan ytterligare. Avslutningsvis kan det konstateras att det inför 

slutbetänkandet finns ett antal områden som måste förtydligas och utredas ytterligare.’” 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

 

”Jag skulle ha biträtt yrkandet från (S) och (MP) om jag varit beslutande vid dagens samman-

träde.” 

Sändlista för beslutsexpediering 
Finansdepartementet 

Stockholms läns landsting 

_______ 
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§ 208 
Diarienr: 15KS/333 

 

Svar på motion (MP) bemanning och uppföljning av 
kommunens hållbara utveckling 

Beslut 

1. Motionens första och tredje yrkande avslås.  

2. Motionens andra yrkande anses vara besvarat. 

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Malin Åberg Aas m.fl. (MP) har i en motion lämnat tre yrkanden om bemanning och uppfölj-

ning av kommunens hållbara utveckling. Motionens första yrkande efterfrågar information om 

den styrande majoritetens ambitioner kring upphandlingens möjlighet att driva samhällsut-

vecklingen mot långsiktig hållbarhet och minskad klimatpåverkan. Motionens tredje yrkande 

efterfrågar den politiska majoritetens förslag angående kompetensförsörjning och rekrytering 

samt kommunens brister inom arbetsmiljöområdet. Då det inte ankommer på förvaltningen att 

formulera värdera eller föregripa vare sig den styrande majoritetens, minoritetens eller något 

enskilt partis ambitioner som inte beslutats av en nämnd, styrelse eller fullmäktige föreslås yr-

kandena avslås.  

Motionens andra yrkande efterfrågar en redovisning över hur förvaltningen tänker arbeta vi-

dare med omställningen till ett mer hållbart Värmdö utifrån av fullmäktige antagna styrdoku-

ment. Yrkandet föreslås anses vara besvarat. 

Handlingar i ärendet 
1 

 

2 

3 

 

4 

5 

6 

7 

8 

Motion (Mp) bemanning och uppföljning av kommunens hållbara utveckling 

Protokoll KF 2015-03-25 § 61 

Lokalt kollektivavtal avseende förnyelse, arbetsmiljö och samverkan (FAS 05) i 

Värmdö kommun 

Protokoll Cesam 31 mars 2016 

Arbetsmiljökalendarium 2016 

Policy för inköp och upphandling inom Värmdö kommun 

Arbetsmiljö- och hälsopolicy 

Miljöbokslut 2015 

Verksamhetsuppföljning 2015; uppföljning av uppdrag, uppföljning av inriktnings- 

och effektmål  

 

9 Tjänsteskrivelse 2016-09-07  
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Yrkanden 
Monica Pettersson (M) yrkar bifall till det utsända förslaget. 

Filip Joelsson (MP) och Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget eller enligt yr-

kandet från Joelsson och Lindström och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det ut-

sända förslaget. 

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

_______ 
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§ 209 
Diarienr: 2015KS/0439 

 

Svar på Motion (V) om regionalt allmännyttigt byggföretag 

Beslut 

Motionen avslås.  

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Mats Skoglund (V) har i en motion yrkat att Värmdö kommun undersöker förutsättningarna 

för att bilda ett regionalt allmännyttigt byggföretag i Stockholmsregionen. Det föreslagna reg-

ionala allmännyttiga byggföretaget skulle bland annat ha som ändamål att tvinga fram lägre 

priser och produktionskostnader. Detta riskerar att snedvrida konkurrensen på bostadsmark-

naden och därmed strida mot lagstiftningens krav på att allmännyttiga bostadsföretag ska bed-

rivas enligt affärsmässiga principer samt EU-lagstiftning om statsstöd. Motionen föreslås där-

för avslås.  

Handlingar i ärendet 
1 Motion (V): Regionalt allmännyttigt byggföretag  

2 Protokollsutdrag KF 2015-05-27 § 108  

3 Tjänsteskrivelse 2016-08-24  

Reservationer och protokollsanteckningar 
S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

”Den socialdemokratiska gruppen i kommunstyrelsen tycker motionens ansats är intressant. 

Däremot avstår vi att ta ställning till kommunfullmäktige.” 

Mats Skoglund (V) lämnar följande ersättaryttrande: 

”Jag skulle ha yrkat bifall till motionen om jag varit beslutande vid dagens sammanträde” 

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

_______ 
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§ 210 
Diarienr: 2016KS/0109 

 

Svar på motion (MP) - Värmdö Kommun måste ta klimathotet 
på allvar 

Beslut 

Motionen avslås.  

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Sammanfattning 
Filip Joelsson m.fl. (MP) har i en motion bl.a. föreslagit att Värmdö kommun ska utveckla en 

klimatomställningsplan med syfte att kommunens verksamhet ska vara klimatneutral inom 15 

år samt att satsningar ska göras inom energieffektiviseringar, solceller, nybyggnation, gång- 

och cykelvägar samt grön- och vattenområden. Därtill anför motionärerna att kommunen ska 

ta ställning till att inom fem år avyttra innehav av fonder vars portfölj innefattar fossilutvin-

ningsföretag. Slutligen anför motionärerna att Värmdö kommun ska hjälpa till med hållbar-

hetsanalyser och göra en informations- och folkbildningskampanj.  

Motionen föreslås avslås i sin helhet. 

Handlingar i ärendet 
1 Motion (MP): Värmdö kommun måste ta klimathotet på allvar  

2 Protokollsutdrag KF 2016-02-24 § 23  

3 Tjänsteskrivelse 2016-08-31  

Yrkanden 
Monica Pettersson (M) yrkar bifall till det utsända förslaget. 

Filip Joelsson (MP) och Mikael Lindström (S) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget eller enligt yr-

kandet från Joelsson och Lindström och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det ut-

sända förslaget. 

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

______ 
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§ 211 
Diarienr: 2015KS/0648 

 

Svar på Motion (S) - Tillsätt en hållbarhetsberedning 
 

Beslut 
Motionen avslås.  

Beslutsnivå 
Kommunfullmäktige 

Ärendebeskrivning 
Krister Nilsson m.fl. (S) har i en motion föreslagit att Värmdö kommun ska tillsätta en håll-

barhetsberedning under år 2016 för att analysera utveckling och föreslå en strategi för hur 

Värmdö kommun ska arbeta med utvecklingsmålen antagna av FN.  

Under 2008 tillsatte kommunfullmäktige en framtids- och klimatberedning som resulterade i 

Vision Värmdö 2030. Visionen utgör i dag utgångspunkten för den långsiktiga verksamhets-

planeringen och reglerar tillsammans med flertalet andra styrdokument kommunens arbete för 

en hållbar utveckling. Regeringen tillsatte i mars 2016 en nationell delegation för att ta fram 

ett förslag till övergripande handlingsplan för att genomföra Agenda 2030. Handlingsplanen 

och förslagen kan underlätta Värmdö kommuns eget hållbarhetsarbete och bör därför avvak-

tas. En lokal beredning utan förankring i nationella och regionala prioriteringar riskerar att 

skapa målkonflikter som försvårar arbetet för en hållbar utveckling. 

Motionen förslås därmed avslås. 

Handlingar i ärendet 
1 Motion (S): Tillsätt en hållbarhetsberedning  

2 Protokollsutdrag KF 2015-11-25 § 194  

3 Tjänsteskrivelse 2016-  

Yrkanden 
Monica Pettersson (M) yrkar bifall till det utsända förslaget. 

Karin Aaseby (S) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget eller enligt yr-

kandet från Joelsson och Lindström och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det ut-

sända förslaget. 

Sändlista för beslutsexpediering 
KF 

_______ 
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§ 212 
 

Delgivningar 
Diarienr: 2016KS/0002 

 

Skrivelse om ”Värmdö kommun och Värmdö Hamnar måste ta sitt ansvar! Akuta insatser för 

att rädda Susegårda i Stavsnäs krävs!” – Anders Djerf 

Skrivelse om ”Problem med trafiksäkerheten och parkeringssituationen i mässans närområde” 

– Peter Lindroos 

Cesamprotokoll 2016-09-29 

Begäran om återremiss av översiktsplan – Eva Bergström 

_______ 
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§ 213 
 

Delegationsbeslut 
Diarienr: 2016KS/0028 

 

Rättidsprövning, vidaredelegation från k-dir 

Byte av arrendator, vidaredelegation från k-dir 

Markupplåtelse, vidaredelegation från k-dir 

Upplåtelse av utrymme för blivande gemensamhetsanläggning i Lugnet, vidaredelegation från 

k-dir 

Samråd med Lantmäteriet, 677 – 679, vidaredelegation från k-dir 

_______ 

 

 

 

 


